



Skolebestyrelsesmøde

Tirsdag den 8. oktober

Kl. 17.30-20.00

Møde nr.: 2

Mødeleder: Mikkel

Fraværende: Christina, Simon Sv. , Nina, Robert , Cecilie,

Mikkel Frederiksen	Forperson
Karen Kyndesen Quinlan	Næstforperson
Nina Müller Nielsen	Forældrerep.
Lars Pedersen	Forældrerep.
Simon B. Christensen	Forældrerep.
Robert H. Kauffmann	Forældrerep
Anna	Forældresup.
Thomas Pierre Olsen	Forældresup.
Christina Skov	Forældresup.
Christian Holm Donatzky	Ekstern Byrådsrep.
Vakant	Ekstern
Vakant	Ekstern
Simon Svenstrup	Skoleleder
Bjarke Krøll Willemoes	Viceskoleleder
Cecilie Lorentzen - Pædagog	Medarb.rep.
Pernille Rytter - Lærer	Medarb.rep.
Olivia 9a	Elevrep.
Victoria 9a	Elevrep.

(B) Punkt til beslutning, (D) Punkt til drøftelse, (O) Punkt til orientering

Tids-punkt	Dagsordenspunkt	Bilag	Forberedelse	Ansvarlig
	Velkomst og godkendelse af dagsorden (B)			
17.30-17.35	Referat: Dagsorden godkendt Punkt vedr karakterer tages under "Nyt fra Ledelsen"			Mikkel
	Nyt fra elevrådet (D)			
17.35-17.55	Referat: Elevrådet har i slut september holdt sit andet møde. På mødet fyldte især de nye princippr vedr digital dannelse og mere specifikt det vedrørende mobiltelefoner og smartwathces. Eleverne kunne godt have ønsket sig at være mere involveret i processen.		Overvej om der er noget særligt, vi vil spørge eleverne om!	Eleverne

Der havde været lidt uklarhed om hvad reglerne for høretelefoner airpods er, men det blev klargjort, at det drejer sig om telefoner og Smartwatches der skal afleveres.

Øvrige forhold omkring chromebook, høretelefoner osv, er noget læreren beslutter som en del af af den konkrete undervisning.

Elevrådsrepræsentanten påpegede, at der også er mange gode fællesskaber om mobilen, og at oplevelsen indtil nu ikke havde været et billede af, at mange elever sad alene med telefonen i spisepausen.

Desuden har unge i dag ur i form af telefon eller smartwatches og det kan give problemer med at overholde tiden efter pauser, hvor de store må forlade skolen.

Ønske om flere synlige ure. Også gerne i byen 😊

I forhold til at blive inddraget, kunne eleverne fx også blive inviteret til et udvalgsmøde, når der nedsættes udvalg der arbejder (som udvalget med digital dannelse)

Elevrådet: Klasserne skal overveje, om der er ønske om brætspil eller andet til pauserne. Forslag om et bordtennisbord??

Bestyrelsen erkendte, at de godt kunne have inddraget eleverne bedre. Som formål med mobilpolitikken blev bla. Nævnt, at undgå distraktion og at styrke fællesskabet

Klasserne og elevrådet skal tage en status i december/januar om hvordan det går med ændret mobilpolitik, og give bestyrelsen en tilbagemelding.

Badeforholdene efter idræt blev nævnt. Det kniber med at de store elever går i bad.

Blufærdighed er nok mere årsagen end at faciliteterne ikke er så lækre.

Elevrådsrepræsentanten mente, at afskærming (forhæng) kunne være med til at løse problemerne.

	Forretningsorden og Årshjul			
17.55- 18.25	<p>Gennemgang og justering</p> <p>Referat: <u>Forretningsorden</u> Mikkel mente, at den vedhæftede var 22-udgaven, og at der faktisk var blevet lavet nogle justeringer i 23. Uanset hvad så foreslås følgende ændringer ved "gul-markering".</p> <ol style="list-style-type: none"> 1) Gæster kan deltage i den drøftelse under hensyn til tavshedspligt , men ikke beslutninger. 2) Referat rundsendes hurtigt efter mødet. Evt kommentarer på mail, og med evt. kommentarer er referatet godkendt. 3) De 4 punkter – lader vi blive stående indtil til videre. 4) Sætningen om mødeledelese til sidst fjernes helt. <p>Simon/Bjarke retter til og sender ud med referatet som forslag til endelig godkendelse.</p> <p><u>Årshjul</u> Ja til de nye ting Obs – "skolens fødselsdag" ændres til "planlægning af skolens fødselsdag".</p> <p>Skoleudviklingssamtalen – Skolebestyrelsen har ret til at være repræsenteret til samtalen med et medlem. Bestyrelsen foreslår, at der evt. også kunne være en elevrepræsentant med til samtalen.</p>	X x		
	Bestyrelsessammensætning			
18.25- 18.35	<p><u>Eksterne medlemmer</u></p> <p>Referat</p>			Karen BW

	<p>Mikkel har været i kontakt med Idrætsforeningen, som tager det med på næste bestyrelsesmøde. Ungdomsudd: Simon tager kontakt. Rigtig relevant med en fra ungdomsuddannelserne, nu med ændring i ungdomsuddannelserne</p> <p><u>Titler – foralg om f.eks. 'næstforperson' i stedet for 'næstformand'</u></p> <p>Referat: Beslutning: Næstforperson og forperson – indsættes i forretningsorden. <u>Bestyrelsesmedlemmer:</u></p> <p>Supplering da Robert ønsker at udtræde af bestyrelsen. Endvidere mangler vi et ordinært bestyrelsesmedlem i stedet for AC . Thomas og Anna er interesseret i at indtræde. Nina spørges til næste møde, hvis alle suppleanter ønsker – så lodtrækning.</p>			
	Bestyrelsens principper (O)			
18.35-19.50	<p><u>Klassedannelse – kort drøftelse, herefter nedsættelse af arbejdsgruppe</u></p> <p>Referat: Princip om klassedannelse. Ved klassedannelse forstås bla: Ved 0. årgang / fødeskole, sammenlægning fra fx 3 til 2 klasser eller omvendt. Ny classesammensætning på en årgang for at sikre faglig og social trivsel for alle børn. Lige mange drenge og piger, lige store, geografisk Skolelederen har ret til at bestemme en sammensætning – og om der er brug for en ny-opdeling. Skolebestyrelsen skal udarbejde et princip. Input til princippet: <ul style="list-style-type: none"> - De forsakellige "situationer" - Principper - Processen Følgende blev pointeret: Skolebestyrelsens princip skal være overordnet. Kort og præcist. Vigtigt at have fokus på processen/inddragelse af forældre</p> <p>Følgende arbejdsgruppe blev nedsat: Lars, Thomas, leder, medarbejder, evt elev.</p>			Mikkel Lars

	<p><u>Arbejdsgruppe skole/hjem meddelelesesbog: Karen, Simon Birger, Jeanette.</u> Udvalget mødes i efteråret, når meddelelesesbogen er afprøvet. Dato fastlægges senere.</p> <p>Referat: Gruppen arbejder videre efter januar</p> <p><u>Planlæg proces omkring revidering af samlet principprogram</u></p> <p>Referat: Temabetyrelsesmøde med hele princip-pakken. Nok et bestyrelsesmøde efter nytår,</p>			
18.50-19.00	Pause			
	Diverse temaer fra bestyrelsesmedlemmer			
19.00-19.20	<p><u>Aflysninger og egenarbejde blandt elever (Lars)</u> Bjarke forklarede kort om de nye vikarprincipper med henblik på at spare tilkaldevikarer, og også gerne hæve kvaliteten af vikardækningen. Kort refleksion om det med at sende de store elever hjem med en opgave, burde registreres som "aflysning". Halvvejs i skoleåret tages punktet op, så bestyrelsen kan blive orienteret om status. (Skolen opsamler løbende data vedr vikardækningen).</p> <p><u>Voksensynlighed i pauser/SFO (Thomas)</u> Forældre synes ikke gårdvagter er synlige. Hvem er de voksne i SFOen – især svært at vide, når man er ny forælder/barn. Bjarke oplyste at der i skolepauserne er 3-4 voksne, der er gårdvagter i fase1. De bærer gule veste. Forældreforslag om at SFO personale også havde veste på på legepladsen.</p>		Drøftelser – samt afklaringer fra ledelse og medarbejdere	
	Forældreinddragelse og henvendelser (B)			

19.20-19.30	<p><u>Trafik – igen,igen (Patrick)</u> Mikkel holder dialogen med Patrick. Thomas har kontakt til trafikplanlægger (privat firma) Snak om "teknik" versus adfærd Det er forældrene, der skal ændre adfærd. Thomas, Mikkel og evt Patrick taler sammen om eventuel arbejdsgruppe/trafikgruppe</p> <p><u>Højskole-/bestyrelsesarrangement i det nye år</u> Bestyrelsens forslag: Center for digital dannelse – som er lidt mere "pro" fx også det gode digitale kan. Teknologiforståelse Højskoleaften-udvalg: Simon B.C. og Karen (går videre med et tema).</p>			Mikkel
Økonomi (O) Teknologi forståelse				
	<p><u>Økonomisk opbremsning på alle konti og forbrug.</u> I 24 – dvs i hvertfald to måneder ind i 25 Vi fortsætter ind i 25, da det er afgørende, at vi holder vores måltal – da vi så kan få vi eftergivet gæld for 1,5 til 2 mio Målet er balance i skolens budget 27, og derfra betale gælden ned frem til 30. Primær årsag til skolens økonomiske situation er stigende udgifter til segregerede elever, som vi tidligere fik ekstrabevilling til.</p> <p>Brev til personale med besparelser Besparelse på vikarer</p> <p>Budget 2025 – første udkast til budget til bestyrelsen kommer ved årsskiftet. Forventes: Mindre på de enkelte konti herunder fagkonti, forslag om afskaffelse af lejrskole (lejrskole koster ca. 200.000 om året).</p>			
Nyt fra medarbejdere (O)				
19.30-19.40	<u>Pernille:</u> Det positive: Fejring af medarbejderenes dag			

	<p>Kursus/udd. Med Torben Bloksgård om deltagelseesmuligheder for alle. Det er snart efterårsferie 😊</p> <p>Det der giver udfordringer: SOVS – alle børn starter i den lokale forlkeskole. En krævende opgave. Ny vikardækning – teamet/den enkelte lærer skal løfte mere økonomi.</p>			
	Nyt fra ledelsen (O)			
19.40-19.50	<ul style="list-style-type: none"> • Trivselsundersøgelse medarbejdere, skoledelen • Karakterer 23/24 (punktet udskydes til næste møde) • Ny kommunal struktur for ledelsessamarbejdet – mere inddragelse af mellemledere • Besøg fra Hvidovre Kommune vedr SIL-klasser PLC, deltagelsemuligheder for alle børn • Klassesammenlægning på 8. årgang. Fremadrettet fokus på handleplan for skabe fællesskaber, ryste sammen osv. • Forlænge konstituering af afdelingsleder (kan ikke ansætte lige nu) Ansættelsesstop – forlænger konstituering til foråret. 			SI
	Nyt fra formanden			
19.50-19.55	Lokalt samvirke, er ved at komme godt i gang igen – Mikkel deltager i møderne. Der er stor opbakning til forskellige mulige samarbejder med skolen.			Mikkel
	Eventuelt samt opsamling på mødet (D)			
19.55-20.00	<p><u>Punkt til kommende bestyrelsemøde:</u> Næste møde karakter-punktet (som vi ikke nåede)</p> <p>Forlagskassen fra skolens fødselsdag hos Sanne/Simon ?</p> <p>Simon C. – referatet fra deltagelse i forældremødet på 5. generelt positiv tilbagemelding på digital dannelse. Spørgsmål om der en evaluering af effekterne af den nye mobil politik/digitaldannelse.</p> <p>Foreslåede punkter: Teknologiforståelse Chromebooks</p>			Mikkel

--	--	--	--	--

Forslag til kommende punkter

- Overgange mellem børnehave/skole, Og mellem SFO og PUK
- Forslag om velkomstpakke for nye forældre (Karen)
- Lektielæsning, hvordan og hvor meget og feedback. (til drøftelse i bestyrelsen, medarbejdergruppen – evt til et senere kontaktfærdremøde/højskoleaften?)
- I forhold højt begavede elever: Screening m.m.
- Synlighed voksne i pauser/SFO
- Fastholdelse af af elever på 7. årgang. Fremadrettet strategi. (Lars).
- Forskelsbehandling mellem drenge og piger (Mikkel 3. årgang)

Referent: Bjarke, mødet sluttede 20.15